
فرش�ید غضنفرپور| علی مطهری دیروز مجدداً 
خبرساز شد. این بار نه به واس��طه نامه نگاری با رئیس 
قوه قضائی��ه یا پخ��ش تصاویر زنان س��اپورت پوش در 
مجلس یا دفاع وارونه از محمد فره��ادی نامزد وزارت 
علوم، او در نطقی که آرام آغازش کرد پایانی داشت که 
رئیس مجلس را واداشت تا 15دقیقه تنفس اعلام کند. 

نطق مطهری از میلاد پیامبر اس��لام)ص( آغاز شد، 
او گف��ت: »گویی یک نوع تقس��یم کار ص��ورت گرفته 
است که بزرگداشت پیغمبر اسلام به اهل سنت واگذار 
شده و بزرگداشت ائمه اطهار به شیعیان. این یک نقطه 
ضعف برای ما اس��ت که باید به همت روحانیت اصلاح 
شود« مطهری در قسمت دیگری از نطق خود به موضوع 
وحدت اسلامی پرداخت و گفت: »در این موضوع بیش 
از آن که پیش��رفت داشته باشیم پس��رفت داشته ایم و 

دشمنی ها بیشتر شده. 
او ترورهای پاریس را هم در کنار انتشار کاریکاتورهای 
پیامبر اسلامی محکوم کرد تا اینجای نطق نمایندگان 
هن��وز آرام در صندلی های خ��ود فرورفته بودند حتی 
هنگامی که بر سر موضوع بزرگداشت 9دی صداوسیما 
را هدف انتقاد خود ق��رار داد صدای اعتراض چندانی از 
سوی نمایندگان بلند نشد. مطهری حتی بر سر موضوع 
برداشت دولت از صندوق توسعه ملی هم به دولت انتقاد 
کرد و گفت: »بهتر بود دولت محترم در مسأله برداشت 
4/1 میلیارد دلار از صندوق توسعه ملی به جای مجادله 
با مجلس و ایجاد تنش در کشور صداقت به خرج می داد 
و به اشتباه بانک مرکزی و سپس تلاش برای جبران آن، 
اعتراف و سپس عذرخواهی می کرد. از این دولت انتظار 

نداریم که روش های دولت گذشته را تکرار کند.«
مطهری در قسمت های دیگری از نطقش از وزیر راه 
و شهرسازی خواست تا موضوع ایرلاین صهیونیستی 
را مورد بررس��ی بیش��تری قرار دهد و نیز از وزیر کشور 
خواس��ت تا هرچه زودتر تکلیف معاون سیاسی وزارت 
کشور را مشخص کند و موضوع رواج مجدد ساپورت پوشی 
در خیابان ها را پیگیری کند. مطهری در ادامه حتی از 
شهرداری تهران و پلیس راهور که اخیراً به رعایت خط 
عابرپیاده توسط راننده و عابر و نیز حرکت خودروها بین 
خطوط، اهتمام ورزیده اند تشکر کرد، زیرا چنان که این 
نماینده مجل��س گفت: »وضعیت رانندگ��ی ما در دنیا 
اسفناک است و در رتبه های آخر قرار داریم و این زیبنده 
جمهوری اسلامی نیس��ت. درخواست می کنم مسأله 

انضباط موتورسواران نیز با همین جدیت دنبال شود.« 
مطهری برگزاری جشنواره عمار را نیز مورد تمجید 
قرار داد و آنگاه بر س��ر موضوعی رفت که نمایندگان را 
چنان برآش��فت که به گفت��ه عابد فتاح��ی »موجی از 
نمایندگان خشمگین به سمت آقای مطهری آمدند و 
من که حائل شدم دیدم دیگر کاری از دستم برنمی آید« 

گپروی خط خبر

خانه احزاب و تعطیلی 3ساله آن موجب شد بسیاری از 
چهره های سیاسی اصلاح طلب و اصولگرا اظهارنظر کنند 
و وضع کنونی و گذشته را شرح دهند اما بی شک کسی 
چون رئیس چند دوره ای خانه احزاب، آیت الله موسوی 
تبریزی از چند و چون این تش��کل اطلاع ن��دارد. او در 
گفت وگویی با ایلنا به تشریح آخرین وضع خانه احزاب 
پرداخت.  موسوی تبریزی درباره ایراد برخی اصولگرایان 
چون اسدالله بادامچیان به راه اندازی خانه احزاب، گفت: 
مش��کل این بود که اصولگرایان اکثریت نبودند و آقای 
بادامچیان رئیس نمی ش��د. درحالی ک��ه در میان خود  

اصولگرا ها هم آقای بادامچیان رأی کمی داشت؛ یعنی 
رأی آقای غفوری فرد همیشه بیشتر از آقای بادامچیان 
بود. وی در پاس��خ به این س��وال که چرا برخی خواهان 
بازگش��ایی خانه احزاب نیس��تند، اظهار کرد: خیلی ها 
می خواهند خانه احزاب باز شود. اما به آنها فشار می آورند.  
همین پنج ماه پیش آقای غفوری فرد و آقای میرمحمدی 
آمدند و از من درخواست کردند و با هم جلسه گذاشتیم. 
قرار ش��د لااقل ۷۰ گروه یعنی حداقل یک سوم احزاب 
امضا کنند و احزاب را برای شرکت در جلسه خانه احزاب 
دعوت کنیم و در دعوتنامه  آن، گروه های امضاکننده به 

ما وکالت بدهند که بنده و آقای غفوری فرد به واس��طه 
این که چند دوره رئیس بودیم، امضا کنیم و دعوتنامه ها 
را بفرستیم. البته بعدا برخی از اصلاح طلبان هم مخالفت 
کردند و گفتم خب برخی اصلاح طلب ها با برخی دیگر 
فرق دارند. موس��وی درباره اطلاعاتی که گفته می شود 
در زمان دولت قبل از خانه احزاب برده شد و قرار بر این 
بود که وزارت کشور دولت روحانی به آنها تحویل دهد، 
تصریح کرد: اطلاعات ۷ الی ۸ دور گذشته خانه احزاب 
بوده اس��ت. این که چه چیزی در طول این س��ال ها در 
خانه احزاب اتفاق افتاده و س��وابق همه احزاب چیست 

جزو مدارک بوده است. سوابق آن احزابی که درخواست 
عضویت در خانه احزاب را داش��تند هم بوده است چون 
هر حزبی که پروانه فعالیت دارد، برای عضویت در خانه 
احزاب درخواس��ت می داد و آن جا با شرایطی تصویب 
می شد که عضو شود. این که عضویت چه احزابی تصویب 
ش��ده و چه تاریخی آمده اند و... پرونده احزاب آنجاست؛ 
مصوباتی که در آن ۸ س��ال گذش��ته بوده یا در مجمع 
عمومی یا در مجمع فوق العاده یا در خود مصوبات شورای 
مرکزی خانه احزاب چه گذشته است؛ همه اینها مدارک 

مربوط به خانه احزاب است.

آیت الله موسوی تبریزی: 

اصولگرایان در خانه احزاب اکثریت نبودند
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فعال اصلاح طلب: 

اصلاح طلبان با دعوت از ناطق 
و هاشمی در پی ائتلاف هستند

همای��ش  اولی��ن 
اصلاح طلب��ان  فراگی��ر 
پنجش��نبه جاری، برگزار 
می ش��ود. همایش��ی که 
ناط��ق  حجت الاس��لام 
نوری و آیت الله  هاش��می 

رفس��نجانی میهمان و س��ید محم��د خاتمی، 
سخنران آن خواهد بود. اما دعوت از این دو که 
روزی به عنوان بزرگان اصولگرا شهره بودند در 
این همایش می تواند تحلیل هایی داشته باشد. 
داریوش قنبری نماینده اصلاح طلب دور هشتم 
مجلس شورای اسلامی، دراین باره معتقد است 
که این دع��وت پیامی ب��ه اصولگرایان معتدل 

است. مشروح این گفت وگو در پی می آید.
آق�ای قنبری فک�ر می کنی�د دعوت از 
آقایان ناطق نوری و  هاشمی رفسنجانی با 

چه استراتژی صورت گرفته است؟
این دعوت ابتکار خوبی اس��ت ک��ه به نظرم 
پیام ه��ای زیادی را ب��ه اصولگرایان به خصوص 
طیف معتدل آنها دارد. آقای ناطق نوری روزی 
به عنوان کاندیدای اصولگرا وارد عرصه انتخابات 
ریاست جمهوری شد اما الان قرار است در یک 
همایش اصلاح طلبانه ک��ه خاتمی یعنی رقیب 
انتخاباتی اش در سال ۷6، سخنرانی کند، حضور 
پیدا کند. این علاوه بر این که نگاه وحدت گونه 
را تقویت می کند، نشان می دهد که آقای ناطق 
نگاهش به طی��ف متبوعش و طی��ف رقیبش 
تغییر کرده اس��ت. از طرفی آقای  هاشمی هم 
در انتخابات ریاست جمهوری یازدهم و پیشتر 
از سال ۸۸ نشان داد که نگاهش به نگاه مردمی 
اصلاح طلبان نزدیک تر است. بنابراین این دو نفر 
را حتی اگر اصلاح طلب هم ندانیم، اصولگرایانی 
معتدل می دانیم که نگاه اصلاح طلبان را قبول 

دارند. 
در این همایش حضور پیدا می کنند؟

بله. چون حضورش��ان پیام دارد. همان طور 
که گفتم اولین پیام این اس��ت که اصولگرایان 
معتدل باید ب��ا اصلاح طلبان ائت��لاف کنند تا 
از ای��ن طریق تندرو ها را خانه نش��ین کنند. از 
س��وی دیگر هم نگاه وحدت گونه ک��ه به نفع 
کشور اس��ت را تقویت می کند. به نظرم هدف 
اصلاح طلب��ان هم از این دعوت این اس��ت که 
اولا نیروهای اصولگرای معتدل را جذب کنند 
و دیگر این ک��ه پیامی بدهند ب��ه تندروها که 

حذف خواهند شد.  
در نهایت این ائتلاف صورت می گیرد؟

انتخاب��ات  در  ائت��لاف  ای��ن  زمین��ه 
ریاس��ت جمهوری اخی��ر ب��ه وج��ود آم��د و 
اصولگرایان معت��دل و اصلاح طلبان هم تجربه 
خوبی از آن دارند. بنابراین اگ��ر همه به منافع 

کشور توجه کنند، صورت می گیرد.

وزیر دادگستری:  

مشکل اصلی شناسایی اموال زنجانی در 
خارج کشور است

حجت الاسلام مصطفی پورمحمدی، با اشاره به 
آخرین وضع پرونده بابک زنجانی خاطرنشان کرد: 
پیش��رفت های خوبی در شناس��ایی اموال صورت 
گرفته اما مشکل عمده ما در بحث شناسایی اموال 
خارج از کش��ور بابک زنجانی است. به گزارش ایلنا، 
پورمحمدی، درخصوص اخبار منتشر شده درباره 
فیلتر ک��ردن 3 نرم اف��زار لاین، وات��س آپ و تانگو 
اظهار داش��ت: مباحثی در کمیته بررسی و تعیین 
مصادیق مجرمانه مطرح ش��ده اما هنوز تصمیمی 
برای فیلترینگ گرفته نشده اس��ت اما باید دانست 
که مباحث اخلاقی برای ما حایز اهمیت است. وی با 
اشاره به لایحه جامع وکالت ابراز داشت:   لایحه دولت 
به مجلس فرستاده شده اس��ت اما باید نظرات قوه 
قضائیه هم اعمال شود. وزیر دادگستری درخصوص 
طرح تش��کیلات جدید وزارت دادگس��تری بیان 
داش��ت: این طرح  تصویب شده اس��ت، و ما درحال 
آماده کردن طرح تفصیلی آن هستیم و قصد داریم تا 
پایان  سال جاری چارت این تشکیلات را در وزارتخانه 
اجرایی کنیم. وی در پایان درخصوص طرح افزایش 
اختیارات وزیر دادگستری که در مجمع تشخیص 
مصلحت نظام تحت بررس��ی است گفت:   به دنبال 
افزایش اختیارات نیستیم چراکه باید جایگاه وزارت 
دادگستری شفاف شود و این که مشخص شود چه 

تکلیفی برعهده وزارت دادگستری است.

دبیرکل جبهه پیروان خط امام و رهبری:  

 رئیس مجلس به دنبال تشکیل
 حزب رهروان نیست

محمد رضا باهنر، درباره تشکیل یک حزب دیگر 
در جریان اصولگرایی به نام حزب یا جبهه »رهروان« 
اظهار کرد: برخی از اعضای فراکسیون رهروان ولایت 
علاقه مند هستند که حزبی را ایجاد کنند. به گزارش 
ف��ارس، وی افزود:  برخی از رس��انه ها مطرح کردند 
که حزب یا جبهه رهروان متعلق به علی لاریجانی 
رئیس مجلس شورای اسلامی است اما بنده شخصاً 
با آق��ای لاریجانی صحبت ک��ردم و آقای لاریجانی 
گفتند که من در حزب رهروان حضور ندارم و دنبال 
تشکیل این حزب نیستم.  دبیرکل جبهه خط امام 
و رهبری در پاس��خ به این پرس��ش مبنی بر این که 
اعضای فراکس��یون رهروان ولای��ت می گویند که 
حامی حزب ش��ان رئیس فعلی مجلس است گفت: 
آقای لاریجانی گفتند که من از هر حزب و جبهه ای 
که معتدل باشد حمایت می کنم. چندی است که 
تشکیل حزب توس��ط برخی از اعضای فراکسیون 
رهروان ولایت مجلس که ریاست آن را کاظم جلالی 
رئیس مرکز پژوهش های مجلس برعهده دارد قوت 
گرفته به گونه ای که کاظم جلال��ی در گفت وگو با 
رسانه ها از تنظیم و تدوین اساسنامه حزب در آینده 
نزدیک خبر داده بود. نعیمی سخنگوی فراکسیون 
رهروان ولایت نی��ز چندی پیش گفته بود که هنوز 
بر س��ر حزب یا جبهه بودن »رهروان« به نتیجه ای 
نرس��یده ایم و امکان دارد تش��کل سیاسی در قالب 

جبهه بروز و نمود پیدا کند. 

 بررسی لایحه بودجه 94 در جلسه
 شورای مرکزی فراکسیون رهروان 

عضو شورای مرکزی فراکس��یون رهروان ولایت 
مجلس شورای اسلامی از بررسی لایحه بودجه سال 
1394 کل کش��ور و همچنین اصلاحات قانون کار 
در جلسه صبح امروز )یکشنبه( شورای مرکزی این 
فراکسیون خبر داد. به گزارش ایرنا، حسین سبحانی 
نی��ا در گفت و گو با ایرنا اظهار داش��ت:  در جلس��ه 
امروز نمایندگان درباره لایحه بودجه س��ال آینده و 
همچنین نسبت نفت با بودجه، پیشنهادهایی ارایه 
کردند. وی با بیان این که دراین جلسه اعضای شورای 
مرکزی فراکسیون رهروان ولایت درباره قیمت نفت 
به جمع بندی مشخصی نرس��یدند، گفت: ازجمله 
پیش��نهادهایی که در این جلس��ه مطرح شد واریز 
درآمدهای نفت به حساب ذخیره ارزی بود تادولت 
بتواند مبلغ ۷۰هزار میلیارد تومانی را که از درآمدهای 
نفتی در بودجه 94 کل کش��ور دیده اس��ت از این 
صندوق برداش��ت کند. نماینده نیشابور در مجلس 
شورای اس��لامی افزود:   واریز درآمدهای حاصل از 
فروش نفت به حساب ذخیره ارزی و استقراض دولت 
از آن از دیگر پیشنهادهای مطرح شده در این جلسه 

بود. 

وزیر اطلاعات:  

اساس پیشرفت های علمی امروز در 
سایه رهبری بنا نهاده شده است

حجت الاسلام والمسلمین سیدمحمود علوی 
در مراسم اختتامیه نخستین کنگره ملی امامزاده 
جعفر بن موسی الکاظم )ع( شهرستان پیشوا اظهار 
داشت: اساس پیش��رفت های علمی امروز جهان، 
با بعثت نبی مکرم اسلام )ص( و در سایه رهبری 
و هدایت ایش��ان بنا نهاده شده اس��ت. به گزارش 
فارس، وی افزود:   دانش��مندان منصف اروپایی به 
این واقعی��ت اذعان کرده اند که اگر ام��روز آنان از 
تمدن، صنعت، رش��د علمی و دانش برخوردارند، 
آن را مدیون پیامبر اسلام)ص( هستند چون اگر 
پیامبر اسلام )ص(نیامده بود وضع ایران، عربستان 
و روم به هم نمی خورد و س��فره عل��م و دانش در 
جهان پهن نمی شد. علوی با اشاره به این که بقاع 
متبرکه در ایران اسلامی طلایه دار حفظ فرهنگ 
اس��لام ناب محمدی)ص( هس��تند، اضافه کرد: 
امامزادگان با نثار جان خود و با فداکاری های فراوان 
 در جهت اعتلای اس��لام عزیز از هیچ کوشش��ی 

دریغ نکردند.

باشگاه دموکراسیسیاست مجازی

1- احم��د پورنجاتی نماینده مجلس شش��م، 
در صفح��ه ش��خصی اش در فیس بوک نوش��ت: 
»"فروپاشی اخلاقی«، مهم ترین پیش نیاز »فروپاشی 
اجتماعی« است، به گمانم! زیستگاه اخلاق، بسی 
فراخ تر از کنش فردی آدم ها و جلوه گاه آن در بستر 
رفتار متقابل آنها با یکدیگر اس��ت. من از اخلاق به 
مثابه »ارزش های مشترک و موجه انسان در رفتار 
متقابل با دیگری، ف��ارغ از موقعیت زمانی، مکانی، 
آیین��ی و منزلت اجتماع��ی« س��خن می گویم؛ 
گستاخی آن را ندارم که همچون برخی، با دستان 
خالی از پژوهش علمی و تنها به اتکای برداش��ت 
شخصی یا احساس فراوانی »بی اخلاقی« در جامعه 
ایران، ادعا کنم که: جامع��ه ما به لحاظ اخلاقی در 
هم��ه لایه های ف��ردی و اجتماع��ی و عرصه های 
خصوصی و عمومی، دچار »فروپاشی« شده است. 
به همان اندازه که نادیده انگاشتن یا لاپوشانی یک 
واقعیت، نادرست و خیانت به وجدان جامعه است، 
گزافه گویی درباره آن نیز نوع��ی فراخوان مرگ و 
تسلیم به قضای کور است! با این همه، انکار نمی توان 
کرد که نشانه های »بی اخلاقی« هر روز بیش از پیش 

در نظرگاه یکایک ما ق��رار دارد. به گمانم، آغازین 
گام در »چالش اخ��لاق«، تبدیل آن به یک مطالبه 
جاودانه و مستمر اجتماعی است؛ »بی اخلاقی« را در 

هر جا، رسوا کنیم. اخلاق را ستایش!
2- س��ایت امید، متعلق ب��ه محمدرضا عارف، 
پیش��نهاد س��ردبیر خ��ود را ب��ه گفت وگویی از 
محمدتقی فاضل میبدی اختصاص داد، میبدی 
در بخش��ی از گفته هایش با اش��اره به این که باید 
کاری کنیم که تاریخ درس��ت عبرتی برای امروز 
باشد، گفته اس��ت: »حضرت علی)ع( به پسرش 
ام��ام حس��ن)ع( گفت پس��رم تاریخ را درس��ت 
بخوان و از تاریخ برای امروزت درس عبرت بگیر. 
آدم داس��تان زندگی میزرا تقی فراهانی یا همان 
امیرکبیر را که می خواند، عب��رت می گیرد و این 
نکته را متوجه می ش��ود که در طول تاریخ کشور 
ما هرکس خواسته تغییری ایجاد کند، یک عده ای 
جلوش را گرفتند. به همین دلیل است که در تاریخ 
کشورمان همیشه نخبه کشی صورت می گرفت. 
متاسفانه امروز یک عده ای هستند که می خواهند 

همان مسیر را دنبال کنند.« 

شهروند|  اصل پنجاه و نهم قانون اساسی تصریح 
می کند »در مسائل بس��یار مهم اقتصادی، سیاسی، 
اجتماعی و فرهنگی ممکن اس��ت اعمال قوه مقننه 
از راه همه پرس��ی و مراجعه مس��تقیم به آرای مردم 
صورت گیرد. درخواست مراجعه به آرای عمومی باید 
به تصویب دو سوم مجموع نمایندگان مجلس برسد.« 
حسن روحانی هم هفته گذش��ته در اولین کنفرانس 
اقتصاد ایران، گفت: خوب است بعد از 36 سال یک بار 
هم که شده، این اصل قانون اساسی را اجرا کنیم و برای 
مسائل مهم اقتصادی، اجتماعی، سیاسی و فرهنگی به 
جای آن که قانونی در مجلس تصویب شود، ماده قانونی 
یا برنامه را مستقیم به آرای مردم و همه پرسی بگذاریم. 
محمد نبی حبیبی دبیرکل حزب موتلفه اسلامی اما 
مطرح کردن همه پرس��ی را مبهم دانس��ته است. به 
گ��زارش ایلنا، حبیبی گفته اس��ت: طرح موضوعاتی 
نظیر عدم اتصال آرمانهای ما با تعداد س��انتریفیوژها 
درحالی که برخی از طرفهای مذاکره ما در چهارچوب 
زیاده خواهی های خود برای تعداد سانتریفیوژها قصد 
تعیین تکلیف برای جمهوری اس��لامی دارند، مطرح 
کردن مبهم و غیرلازم همه پرس��ی در شرایط فعلی و 

استفاده از ادبیاتی که توهین و تحقیر منتقدان در آن 
مستتّر است یک نوع حاشیه سازی به حساب می آید 

که باید از مطرح کردن نظیر آنها خودداری کرد.

س��لامت انتخابات در نظام های مردم سالار، اصل 
اساسی در اعتماد مردم برای مشارکت سیاسی است. 
حالا قرار است انتخابات کشور به صورت الکترونیکی 
انجام شود تا به گفته قائم مقام وزیر کشور، با این شیوه 
انتخاباتی، دقت و سرعت شمارش آرا افزایش یابد و 
احتمال خطا و اشتباه در شمارش به صفر برسد. به 
گزارش ایرنا قائم مقام و سخنگوی وزارت کشور گفته 
اس��ت: با فراهم آمدن شرایط لازم انتخابات دهمین 
دوره مجلس ش��ورای اسلامی به شیوه الکترونیکی 
برگزار خواهد شد. حسینعلی امیری افزود: هم اینک 
نیز در تلاش برای فراهم آوردن بس��تر فنی اجرای 
طرح مذکور هستیم که متعاقبا باید بستر فرهنگی آن 
در میان مردم ایجاد شود. سخنگوی وزیر کشور اظهار 
کرد: مسأله برگزاری انتخابات به شیوه الکترونیکی در 
سیاست های کلی مجمع تشخیص مصلحت نظام نیز 

همچنان درحال پیگیری است. 

ابهام در مطرح کردن ایده همه پرسی تا انتخابات الکترونیکاخلاق به عنوان یک مطالبه مستمر اجتماعی

احزاب

ص�ادق محصولی عض�و ارش�د جبهه 
پایداری: دبیرکل جبهه پای��داری به صورت 
ف��ردی دیدارهای��ی را با آی��ت الله محمدعلی 
موحدی کرمانی و آیت الله محمد یزدی داشته 
اس��ت و در آینده نزدیک نیز اعضای ش��ورای 
مرک��زی با این دو ش��خصیت دی��دار خواهند 
کرد. برقراری ارتباط دو سویه با علما و مراجع 
از خط و مش��ی های اصل��ی جبه��ه پایداری 
محسوب می شود، لذا این تشکل برای استفاده 
از نظر مشورتی آیات و علمای عظام همواره با 

آنها دیدار می کند. )میزان(
سیدهاش�م حس�ینی بوش�هری مدیر 
حوزه های علمیه سراس�ر کشور:  تاکنون 
هشت اجلاس��یه سراس��ری جامعه مدرسین 
را برگزار کردی��م که محل آن قم بوده اس��ت 
و تعدادی اجلاس��یه منطقه ای را در 3 استان 
برگزار کردیم که ششمین اجلاسیه منطقه ای 
در ش��یراز برگزار ش��د. هش��تمین اجلاسیه 
سراس��ری را بهمن 91 تحت عن��وان نیم قرن 
حضور جامعه مدرسین برگزار کردیم و امسال 
هم نهمین اجلاسیه جامعه مدرسین را به نام 
نقش حوزه های علمیه و علمای بلاد در تبیین 
فرهنگ و اقتصاد اس��لامی برگ��زار می کنیم.  

)تسنیم(
طباطبای�ی  سیدش�هاب الدین 
مع�اون دبیرکل ح�زب ن�دای ایرانیان: 
رقابت ه��ای  مدیری��ت  ب��ا  اصلاح طلب��ان 
درون گروه��ی می  توانن��د قوام بیش��تری به 
کیفیت رقابت ها ببخش��ند متأسفانه برخی 
احزاب سیاس��ی در فعالیت ه��ای خود مردم 
را فراموش می کنند و انجام فعالیت سیاسی 
را تنه��ا وظیفه خود می دانن��د. برخی رقابت 
را تخری��ب و منک��وب ک��ردن رقی��ب به هر 
روش ممک��ن قلم��داد می کنند اما فلس��فه 
ش��کل گیری احزاب پیگیری مطالبات مردم 
است که متأسفانه در اکثر موارد به فراموشی 
س��پرده ش��ده، یکی از دلای��ل حزب گریزی 
م��ردم از احزاب نیز همین موضوع اس��ت. ما 
در حزب ندای ایرانیان درح��ال برنامه ریزی 
در حوزه ه��ای مختلف سیاس��ی، فرهنگی و 
اجتماعی هس��تیم و از بدو تأسیس تا کنون 
با تمرک��ز بر رویک��رد اجتماعی ب��ه فعالیت 

پرداخته ایم. )ایسکانیوز(

حجت الاسلام والمس��لمین دکتر حس��ن روحانی روز یکشنبه 
در دیدار »ایوانیس کاس��ولیدیس« وزیر امور خارجه قبرس، روابط 
دو کشور را تاریخی و نش��أت گرفته از دو تمدن بزرگ ایران و یونان 

دانست.
به گزارش ایس��نا، روحانی در ادامه به شرایط و تحولات منطقه 
اش��اره کرد و گفت:  شرایط امروز خاورمیانه و حتی حوزه مدیترانه، 
نیازمند آن است که همکاری های بیش��تری با یکدیگر به ویژه در 

زمینه مقابله با افراطی گری، تروریسم و خشونت داشته باشیم.
رئیس جمه��وری با تأکی��د بر این که ب��ه اعتقاد ما خش��ونت و 
وحش��ی گری در هر س��رزمینی، علیه هر ملتی با هر نژاد، ملیت و 

مذهبی باشد، محکوم است، اظهارداشت:  برای ما به همان نسبت 
که کشتار مردم عراق، پاکستان، افغانستان، لبنان و سوریه محکوم 
اس��ت، اگر تروری در پاریس، لندن، برلین و یا واشنگتن هم انجام 
ش��ود، محکوم اس��ت. رئیس جمهوری اضافه کرد:  باید با تقویت 
همکاری های خود در زمینه مبارزه با خشونت و افراط گری، اجازه 
ندهیم در منطق��ه خاورمیانه و اطراف دریای مدیترانه، خش��ونت 
و افراطی گری گس��ترش یابد و باید جلوی آنها، گرفته شود. دکتر 
روحانی در ادامه افزایش  همکاری  دو کش��ور در زمینه توریس��م و 
موضوعات فرهنگی و علمی را مورد تأکید ق��رار داد و گفت:  ایران و 
قبرس ظرفیت های بسیار خوبی از لحاظ فرهنگی دارند و جمهوری 

اسلامی ایران آمادگی دارد از لحاظ علمی و دانشگاهی و نیز فراهم 
کردن، شناخت دو ملت از تمدن یکدیگر، همکاری های لازم را انجام 
دهد و می توانیم به ویژه در زمینه توریس��م ارتباط بسیار نزدیکی با 
یکدیگر برقرار کنیم. ایوانیس کاسولیدیس وزیر امور خارجه قبرس 
نیز در این دیدار با بیان این که دولت و ملت قبرس احساس نزدیکی 
و علاقه مندی بیشتری با ایران دارند، گفت:  امروز یک فرصت بزرگی 
نصیب ما شده که همکاری های خود را در زمینه های مختلف بیش 
از پیش گس��ترش دهیم و با همکاری همه جانب��ه، راه هایی برای 
رهایی از افراط گرایی و خشونت که هیچ مرزی نمی شناسد و همه 

را تحت تأثیر قرار می دهد، پیدا کنیم.

رئیس جمهوری در دیدار وزیر خارجه قبرس

خشونت و وحشی گری علیه هر ملتی با هر نژاد، ملیت و مذهبی محکوم است

 ساعت تنفس
 در بهارستان

   نطق علی مطهری با واکنش شدید نمایندگان مواجه شد

هرچند مسعود پزشکیان پس از جلسه علنی در جمع 
خبرنگاران گفت: هم��ه نمایندگانی ه��م که نزدیک 
تریبون مطهری اجتماع کردند مخالف او نبودند بسیاری 

رفتند تا از آسیب رسیدن به مطهری جلوگیری شود. 
مطه��ری در این قس��مت از نطق خود ب��ه موضوع 
حصر پرداخت که در این هنگام جو مجلس متش��نج و 
سخنرانی او ناتمام ماند. سخنان مطهری البته توسط 
محمدحسن ابوترابی فرد رئیس جلسه هم پیش از آن که 
اعلام تنفس 15دقیقه ای کند قطع ش��د. او به مطهری 
تذکر داد: »آقای مطهری شما که در فضای واقعی کشور 
قرار دارید و می دانید آنچه در مورد این افراد انجام شده 
با نهایت رأفت و رحمت اس��لامی و ب��ا توجه به مصالح 
ملی انجام ش��ده و اگر اراده نظام بر رأفت و رحمت نبود 
قطعا به گونه ای دیگ��ر انجام می ش��د«. ابوترابی فرد در 
ادامه سخنانش گفت: »ش��ما وقتی در جریان واقعیت 
هستید این گونه احکامی که تصمیم نظام بر انجام آن 
تعلق گرفته و براساس احکام قطعی شرعی و اختیاراتی 
که قانون اساسی تبیین فرموده شکل گرفته این گونه 
طرح بحث کردن اعت��راض عمومی همه نمایندگان را 
به دنبال دارد« اظهاراتی که اعتراض مطهری را به دنبال 
داشت که خطاب به رئیس جلسه بگوید »بهتر بود این 

س��خنان بعد از نطق بنده مطرح می شد«.عابد فتاحی 
نماینده مردم ارومیه در مجلس ش��ورای اس��لامی که 
در جلسه روز گذش��ته با حضور در جایگاه ناطقان مانع 
از هجوم نمایندگان خشمگین به سمت علی مطهری 
ش��د در این باره در جمع خبرنگاران گفت: »این درست 
نیست که باب شود هر کسی صحبت می کند چند نفر 
بروند و ب��ه او اجازه این کار را ندهند«. فتاحی همچنین 
به ایلنا گفته است: »پس از اعلام تنفس توسط ابوترابی، 
برخي از نمایندگان به سمت مطهری هجوم آوردند که 
در این میان دست علی مطهری کمی جراحت برداشته 
است«. محمد باقری بناب نیز در انتقاد از برخورد صورت 
گرفته با علی مطهری در جمع خبرنگاران گفت: »اتفاقی 
که امروز حین نطق میان دستور آقای مطهری از سوی 
نمایندگان افتاد در ش��أن نظام و در شأن مجلسی که 
برای نظام تش��کیل ش��ده اس��ت نبود«. او گفته است: 
»هیأت رئیسه می توانست عملکردی بهتر از این داشته 
باش��د و می توانس��ت جلس��ه را بهتر از این اداره کند.« 
اسماعیل جلیلی نماینده مردم مسجدسلیمان نیز در 
گفت وگو با »ش��هروند« با بیان این که وقتی یک نفر در 
مجلس س��خنی می گوید که با آن موافق نیستیم باید 
پاس��خ او را با صحبت کردن بدهیم نه درگیر ش��دن و 

هل دادن. گف��ت: »مجلس فرهنگی دارد که برگرفته از 
جایگاه آن در قانون اس��ت و هیأت رئیسه ای هم وجود 
دارد که براساس آیین نامه داخلی مجلس است و بنابراین 
نمی توان اتفاقات صحن علنی مجلس در واکنش به نطق 
آقای مطهری را طبیعی دانس��ت.« ایرج ندیمی نیز در 
گفت وگو با ایلنا با بیان این که علی مطهری بهتر است 
گزک دست دیگران ندهد، اظهار کرد: »اگر گفتن، حق 
است؛ جا، ش��یوه و آثار گفتن هم حق است و ایشان اگر 
قبلا این حرف ها را نزده ب��ود می گفتیم که الان جدید 
حرف زد و می خواهد یکس��ری صحبت ه��ا را بکند اما 
این طور نبود«.جلسه دیروز غایبان معناداری هم داشت، 
چنانکه »ایسکانیوز« گزارش داده: نطق میان دستور علی 
مطهری نماینده تهران روز شنبه در اختیار نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی قرار گرفته بود و شاید به همین 
دلیل برخی از نمایندگان در جلسه روز گذشته غیبت 
داشتند از جمله حمید رس��ایی و مهدی کوچک زاده، 
محمدرضا تابش و محمدرضا باهنر. علی لاریجانی اما 
عذرش موجه تر از دیگران است، لاریجانی از دو روز پیش 
به ارومیه رفته بود تا در همایش امنیت و وحدت شرکت 
کند. به گفته بسیاری از نمایندگان او اگر حضور داشت 

شاید کار تا این حد بالا نمی گرفت.


